

**Факультет иностранных языков
Специальность «Перевод и переводоведение»
Английский язык**

**Дополнительное вступительное испытание
Письменная экзаменационная работа
VARIANT № 5**

1. Ответьте на вопросы, поставленные в письме друга, от лица Петра Иванова, проживающего по адресу: Москва, ул. Тверская, д. 10, кв. 12. Задайте 3 вопроса заданного типа (специальный, разделительный, вопрос к подлежащему) по обозначенной в письме теме. Объем письменного ответа должен составлять 180 – 200 слов.

..... It is becoming colder and colder. The forecast says that next week we'll have very cold nights with minus temperatures and low temperatures during the day. I can't say I like late autumn with grey skies and strong winds. Do you like late autumn? What is the weather like in Moscow? Do you spend much time outdoors these days?

I'm looking forward to winter holidays, snow, skiing and skating!

А) Поставьте слово в соответствующую грамматическую форму и внесите ее в Таблицу 1.

..... Maria Stevens, aged 22, was praised by Dorset Police for her heroism yesterday. Maria __1__ (be disabled) since a car accident 10 years ago. All this time she __2__ (confine) (ограничивать, заключать) to a wheelchair, but she didn't think of herself as a weak invalid and led quite an active life.

That morning she __3__ (wait) outside her local post office when a man __4__ (run) out with a large carrier bag, and __5__ (begin) to make off down the street. A post office clerk __6__ (rush) out after him shouting "Stop! Thief!" Maria __7__ (give) chase at once, without a second thought. The man __8__ (run) downhill, making for a car waiting at the bottom. He heard some noise behind him, turned round and saw a girl in a wheelchair at the top of the hill, but didn't think it important. Maria __9__ (catch) up with him halfway down the hill and knocked him down with the wheelchair. Luckily, she herself wasn't hurt.

The thief __10__ (catch)! The man had tried to steal nearly 1800 pounds from the post office.

Таблица 1

1		6	
2		7	
3		8	
4		9	
5		10	

Б) Выберите соответствующую лексическую единицу из трех предложенных и внесите ее в Таблицу 2.

A trip to __1__ *countryside/the country/a forest* used to be associated with greenery, flowers and fresh air by most people. In recent years, however, it seems that we actually use it for the __2__ *preservation/disposal/collection* of whatever we have no use for any more. An outing to any __3__ *holiday/vacation/picnic* area out of town will soon convince anyone that __4__ *waste/things/dirt* of all sorts is just thrown on the ground. No one seems to care what __5__ *casualty/damage/injury* it does to the

environment __6__ *although/because of/despite* the presence of bins which have been specifically put there to collect rubbish. It seems we have forgotten that __7__ *care/recycling/cleanliness* should be a top priority if we want to enjoy nature. It also seems that, for some __8__ *city-dwellers/drunks/townsmen* carrying their glass to the nearest bottle bank is far too much to consider. To top it all, factories are often built in the __9__ *most/least/fewest* sensible places only to add, it appears, to the pollution of the water, the soil and the air. What is all this __10__ *coming/leading/going* to?

Таблица 2

1		6	
2		7	
3		8	
4		9	
5		10	

1. Переведите предложенные ситуации с русского языка на английский язык.

1. Чем ты был занят вчера вечером? – Я смотрел телевизор до часа ночи. Мне понравился детектив, который показывали вчера. Ты его тоже смотрел, да? – Да, о нем много говорят и много спорят, и я знал, что будет интересно.	
2. Ты умеешь плавать? – Да, я умею плавать, кататься на велосипеде и кататься на коньках! Но больше всего я люблю ходить на лыжах. – Тебя кто-нибудь учил или ты всему научилась сама? – Меня учил старший брат. Он на пять лет старше меня. Он занимается спортом с детства, и он очень терпеливый.	
3. Я очень хочу есть. Давай пойдем в кафе. – Пойдем лучше ко мне. Мы рядом с моим домом. Мама уже дома, она нас покормит. – Но я не уверен, что ей это понравится. – Она будет	

<p>рада. Она часто говорит, что не хочет, чтобы я ел в кафе. – Ну, если так, то пойдём.</p>	
<p>4. Вчера я ехала на работу в метро. В вагон вошли мама с сыном. Мальчику было лет десять. На спине у него был большой школьный ранец. Было одно свободное место, и мама сказала сыну, чтобы он сел. Но мальчик заставил сесть маму. Мне это очень понравилось. Другим пассажирам тоже. Некоторые улыбались.</p>	
<p>5. Ты знаешь, почему ты так быстро устаешь? Ты слишком поздно ложишься спать и не высыпаешься. Если ты не будешь ложиться спать раньше, ты будешь чувствовать себя еще хуже. – Я с тобой согласна. Я должна что-то менять. Если я буду себя так чувствовать, я провалю экзамены.</p>	